
 

     

 

 

 

 

Dagsorden for møde i:  Dato for møde:  

Bestyrelsen for Dansk Selskab for Fysioterapi  

 

3. juni 2024 kl. 15.00 – 17.30  

For referat:   

Sune Virkelyst 

Sted:  

Online på teams   

Mødet er sat til timer (TAFT): 2 timer og 30 

minutter 

 

 

Deltagere (bestyrelsesmødet):  Afbud: 

Rasmus Gormsen Hansen (RGH) 

Christine Ginnerup (CG) (online)  

Maja Helbo Jensen (MHJ)  

Marie Frandsen (MF) 

Tobias Kaarsbo (TK) 

 

Fra sekretariatet: 

Sune Virkelyst (SUV) 

Bibi Heiberg (BDH) (online) 

Signe Skovgaard Hviid (SS) 

 

Ekstern deltager 

Claus Rasmussen (EssayMe)  
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D. 03. juni 2024 afholdes virtuelt møde i bestyrelsen i Dansk Selskab for 

Fysioterapi (DSF), med følgende dagsorden: 

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden 

2. Vedtægtsændringer i de faglige selskaber  

3. NKR-ansøgning 

4. Datadrevet kvalitet  

5. Dansk Selskab for Fysioterapis ordinære generalforsamling  

6. Fagkongres 2025 (forsættelse) 

7. Fælles repræsentantskabs forslag fra HB, DSF og de faglige selskaber  

8. Revidering af firmaaftale med Fusion  

9. RKKP og behandlingsrådet sammenlægges til Kvalitetsinstituttet  

10. Bemanding i DSF-sekretariatet 2024 

11. Tilbud til de faglige selskaber fra Region Midt.  

12.  Eventuelt  

 

13. Korte punkter  

- Kompetenceprofil til det vestibulære område.  
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1. Velkomst og godkendelse af dagsorden  

Rasmus Gormsen Hansen byder velkommen og gennemgår dagsorden med 
henblik på bemærkninger og godkendelse.  
 
Konklusion: Bestyrelsen godkender.  
 
 

2. Vedtægtsændring i hos de faglige selskaber 

Dansk Selskab for Fysioterapeutisk Lymfødembehandling 

DSFL har indsendt vedtægtsændringer. Selskabet skrifter blandt andet navn.  

Bestyrelsen bedes orienterer sig i det vedlagte bilag.  

Konklusion: Bestyrelsen godkender vedtægtsændringen.  

 

Dansk Selskab for Fysioterapi i Arbejdsliv  

DSFiA har indsendt vedtægtsændringer. Selskabet begrunder 

vedtægtsændringerne med at man ønsker at tydeliggøre at deres 

generalforsamling er selskabets øverste myndighed. Ligeledes har de ved 

gennemgangen set små ændringer som skal ændres.  

Bestyrelsen bedes orienterer sig i det vedlagte bilag. 

Konklusion: Bestyrelsen godkender vedtægtsændringen. 

 

Dansk Selskab for Onkologisk og Palliativ Fysioterapi  

DOPF har indsendt vedtægtændringer.  

Bestyrelsen bedes orienterer sig i det vedlagte bilag. 

Konklusion: Bestyrelsen godkender vedtægtsændringen. 
 
 

3. NKR-ansøgning (DSFPMS forlængelse af pulje)  
 
Dansk Selskab for Fysioterapi i Psykiatri og Mental Sundhed har indsendt en 
ansøgning og ansøger om mulighed for at forlænge en tidligere ansøgning da 
puljemidlerne er udløbet.  
 
Der søges 15.000 kr. til mødeaktiviteter og forberedelse i ”Nationalt Råd for 
Psykiske lidelse og Mental Sundhed”.  
 
Bestyrelsen diskuterer ansøgningen, og BDH informerer bestyrelsen om, at 
ansøgeren er tidligere blevet opfordret til at søge dette tilskud, hvilket 
bestyrelsen tilkendegiver er en god ide.  
 
SUV informerer om, at DSFPMS har endnu en ansøgning som skal 
behandles, og derfor søger han opbakning til, at denne ansøgning kan 
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behandles på mail. Det er der enighed om, medmindre der kommer et ekstra 
bestyrelsesmøde ind inden den ordinære generalforsamling.  
 
Konklusion: Bestyrelsen godkender NKR ansøgningen uden yderligere 
bemærkninger. 
 
 

4. Datadreven kvalitet  
 

Der er gennem længere tid arbejdet på en model for digitalisering af 

måleredskaber med det formål at fremme evidensbasering af fysioterapi 

praksis gennem datadrevet kvalitet. Den nye bestyrelse har for nyligt forholdt 

sig overordnet til projektet med positiv tilkendegivelse om opbakning samt 

opfordring til at orientere Dfys hovedbestyrelse. 

På mødet giver BDH og MJH et kort oprids af projektet samt aktuel status og 

derefter vil CR fra EasyMe præsentere 3 eksempler på digitaliserede 

måleredskaber. Formålet er at give bestyrelsen et dybere kendskab til hvad 

projektet går ud på og hvilke muligheder digitalisering af måleredskaber 

potentielt åbner for. 

Efter de to præsentationer var der mulighed for at stille spørgsmål til CR, BDH 

og MHJ og dernæst en bred drøftelse af projektet, herunder økonomi og 

prioritering af ressourcer. 

CR orienterer bestyrelsen om, at denne udvikling på sigt kan understøtte 

kvalitetsudvikling på fysioterapiklinikkerne, men samtidig gør redskabet det 

også nemmere at fører journal over patienterne. CR fremviser hvordan 

systemet kan indsamle data på det givent måleredskab. Efterfølgende kan 

man lave en samlet oversigt over fremgang eller tilbagegang for den enkelte 

patient.  

Der bliver stillet spørgsmål om datasikkerheden i systemet, og hvem der 

egentlig ejer den data som der indsamles. Hertil angiver BDH, at hvis data på 

et tidspunkt skal bruges mere systematisk, skal datatilsynet ind over, og der 

skal søges tilladelser. Dertil er det vigtigt at vide, at projektet er på forkant med 

de strømninger der er pt. ligesom at Enheden for Kvalitet og Modernisering 

(EMK) har fokus på dette område.  

Flere i bestyrelsen er bekymret over, driften af systemet og hvem der skal stå 

for den fremtidige vedligeholdelse af systemet. Ligeledes udtrykker flere 

bekymring for, at vi samarbejder med en privatleverandør, og hvad deres 

interesse er, når der ikke i projektet er et økonomisk mellemværende mellem 

parterne.  

Ydermere udtrykker flere bekymring over hvor den indsamlet data ender, altså 

hvem ejer data som senere kan bruges til kvalitetsudvikling og forskning. CR 

angiver, at så længe der ikke er indgået aftaler om brugen af data, så er den 

egentlige ejer af data den klinik som den indsamles på. CR gør bestyrelsen 

opmærksom på, at trods de store muligheder systemet giver klinikerne, er 

redskabet også med til at gøre hverdagen for det kliniske personale nemmere.  
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Konklusion: Bestyrelsen godkender den fremlagte tidsplan for projektet, og det 

godkendes, at der allokeres ressourcer i DSF sekretariatet til at udfører 

udviklingsfasen i projektet. Det aftales ligeledes, at BDH og MHJ udarbejder et 

oplæg til Danske Fysioterapeuters hovedbestyrelsen til orientering om 

projektet.  

 

5. Dansk Selskab for Fysioterapi ordinær generalforsamling 2024 
 
DSF afholder den ordinære generalforsamling tirsdag d. 25. juni 2024 hos 
Konferencecenter DGI, Tietgensgade 65, 1704 København V.  
 
Dagen før afholder bestyrelsen fysisk bestyrelsesmøde. Lokation for mødets 
afholdelse er Holmbladsgade 70.  
 
Grundet deltagelse af Jeanette Præstegaard (Dfys formand) og Anders 
Breinholdt (Dfys Næstformand), flyttes der rundt, så generalforsamlingen 
afholdes om formiddagen og dialogmødet om eftermiddagen.  
 
Emnet til dialogmødet bliver en diskussion og proces omkring det fælles REP-
forslag samt det fremtidige samarbejde med hovedforeningen. Bestyrelsen 
diskuterer kort, hvilket proces der skal ligges ned over dialogmødet, men der 
gives mandat til, at DSF-sekretariatet og RG udarbejder en plan for 
dialogmødet.  
 
Dirigentposten er forsat uafklaret til GF, SUV har kontaktet Marie Krabbe, 
sekretariatsleder i LVS som ikke har mulighed for at påtage sig 
dirigentopgaven. SUV har derfor forsøgt at kontakte direktøren i 
Ergoterapeutforeningen, men mangler forsat en tilbagemelding.   
 
På generalforsamlingen er følgende fra bestyrelsen på valg:  
 
Ordinære pladser:  

- Rasmus Gormsen Hansen (genopstiller) 4-årige periode 2028 
- Marie Reinholdt (genopstiller) – 4 år 2028 
- Tobias Kaarsbo (genopstiller) – 4 år 2028 

 
Ordinære medlemmer som ikke er på valg:  

- Maja Helbo Jensen (2026) 
- Christine Ginnerup (2026) 

 
Bestyrelsessuppleantpost:  

- Linnea Nedergaard Møller – genopstiller (2025) 
 
Konklusion: Bestyrelsen godkender planen for GF og dialogmødet. Der gives 
mandat til at DSF-sekretariatet i samarbejde med RG udarbejder plan for 
dialogmødet.  
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6. Fagkongres 2025  
 
Ved sidste bestyrelsesmøde diskuterede DSF bestyrelsen hvilke muligheder 
bestyrelsen har jf. en fællesstand på fagkongres 2025, samt hvilke muligheder 
bestyrelsen har for at synliggøre de faglige selskaber på fagkongres 2025.  
 
Bestyrelsen besluttede at der er behov for at tage en mere principiel drøftelse 
af selve fagkongres 2025. SUV havde forberedt et budgetoverslag som lød på 
ca. 130.000 kr. for messestand, overnatninger og billetter til bestyrelsen og 
sekretariatet. 
 
SS orienterer bestyrelsen om at der d. 3. juni har været møde i styregruppen, 
hvor en fælles stand mellem DSF, FS og Dfys blev diskuteret. Meldingen her 
var, at HB først skal afklarer hvad formålet med en stand er, og derefter skal 
de først tage stilling til, om det er relevant. Meldingen om at dele udgiven 
mellem HB og DSF blev dog positivt modtaget.  
 
Bestyrelsen diskuterer ligeledes, om der kan være andre muligheder for at 
være synlige på fagkongres. SS orienterer om, at Dfys forsat til stille lokaler til 
rådighed efter programmet er slut på fagkongressen.  
 
SS kunne ligeledes orienterer om, at DSF interessetilkendegivelse for stand 
ikke er bindende endnu, og derfor beslutter bestyrelsen, at fællesstand skal 
tages op på dialogmødet d. 25. juni med de faglige selskaber, for at få deres 
ideer til, om det giver mening at have en stand på fagkongres 25.  
 
Derfor skal dette punkt ingen på den næstkommende dagsorden, da 
bestyrelsen skal tage stilling til selve formålet med en stand.  
 
Konklusion: Bestyrelsen beslutter, at de forsat er uafklaret omkring standen på 
fagkongres 25, og at det skal tages op med de faglige selskaber på 
dialogmødet d. 25. juni.  
 
 
 

7. Fælles repræsentantskabs forslag fra HB, DSF og de faglige 

selskaber 

I forlængelse af de to dialogmøder d. 12. marts og 2. maj. 2024, skal 

bestyrelsen drøfte udbyttet af disse møder. Ligeledes har der i perioden været 

møder mellem RG og Jeanette Præstegaard omkring den videre proces om et 

fælles repræsentantskabs forslag som begge parter kan se sig i.  

RG orienterer bestyrelsen om mødet, og hvad der blev præsenteret. RG 

orienterer om, at Dfys har fundet ud af, at REP-forslaget skal være så simpelt 

som muligt, da stort set alle udfordringerne skal ligges i samarbejdsaftalerne.  

Derfor gennemgår bestyrelsen ligeledes Danske Fysioterapeuters §27, som 

omhandler de faglige selskaber og DSF. Der er bred enighed i bestyrelsen 

om, at de vil forslå Dfys og Jeanette Præstegaard at hele §27 fjernes fra deres 

vedtægter. Alle vedtægterne skal efterfølgende skrives ind i 
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samarbejdsaftalerne mellem DSF, FS og HB, således at der kommer den 

korrekte opdeling af organisationerne.  

Flere fra bestyrelsen ydrer bekymring omkring formuleringerne om at man ikke 

må udtale sig på ”standens vegne”, da det kan opfattes som begrænsende for 

de faglige selskaber. Ligeledes er der bred enighed om, at det ikke skal være 

op til HB at oprette faglige selskaber, men at holdningen er at udelukkende er 

en DSF-beslutning. Der er dog en tilkendegivelse af, at de økonomiske midler 

der følger med et fagligt selskab skal godkendes af HB, og at HB er de eneste 

der kan styrer økonomien. Derfor forslås det, at der opsættes en fælles 

forståelse for, hvilken tyngde et faglige selskab skal have i samarbejde med 

HB.   

Konklusion: RG tager sig af opgaven og informerer til Dfys om det diskuterede 

ændringsforslag til teksten samt det fælles REP-forslag.  

 

8. Strategisk indsats på DSF sociale medier 
DSF-sekretariatet overtog posten fra tidl. næstformand Lars Henrik Larsen og 
medierne er aktuelt Facebook og LinkedIn.  
 
Sekretariatet har desværre oplevet optil flere udfordringer, da vi ikke har en 
specifik arbejdsgang eller et strategisk dokument som beskriver hvilke opslag 
vi må dele på de sociale medier.  
 
Derfor ligger sekretariatet op til, at SUV, SS og MHJ påbegynder at udarbejde 
et dokument til en strategisk indsats på området, hvor vi deler 
evidensbasseret viden, generel information om DSF og de 17 faglige 
selskaber samt en foreløbig produktionsplan som er realistisk med de 
ressourcer vi har til rådighed. Produktionsplan frem mod udgangen af 2024 – 
hvis succes laver vi en ny plan for 2025. 
 
Derfor vil SUV, SS og MHJ gerne afholde et enkelt møde, hvor vi gennemgår 
funktioner, og hvilke muligheder der er. Vi udarbejder en projektplan, hvor 
målene er visninger og følgere, som gerne skulle stige på sigt.   
 
Indstilling: Bestyrelsen skal diskuterer om den støtter forslaget, såfremt det 
ikke påvirker den almene drift i sekretariatet.  
 
Konklusion: Punktet flyttes til næste møde d. 11. juni 2024.  
  
 

9. Revidering af firmaaftale med fusion  
Dansk Selskab for Fysioterapi har i øjeblikket en firmaaftale med Fusion, der 
giver medlemmer af de fysioterapifaglige selskaber 25 % rabat på Fusion-
produkter. Aftalen blev forhandlet af den tidligere formand, Lars Henrik, som 
også stod for kontakten til Fusion. Med Lars Henriks afgang er aftalen nu uden 
en ansvarsperson. 
 

Indstilling: Bestyrelsen bedes tage stilling til, om aftalen med Fusion skal 

fortsætte (evt. genforhandles) samt hvordan den i så fald skal administreres. 
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Hvis aftalen skal fortsætte eller genforhandles, bedes bestyrelsen udpege en 

ansvarsperson til at varetage denne opgave. 

Konklusion: Punktet flyttes til næste møde d. 11. juni 2024.  
 

10. RKKP og behandlingsrådet sammenlægges til kvalitetsinstituttet  

På foranledning fra Michael Poulsen, uddannelses- og forskningspolitisk 

konsulent i Danske Fysioterapeuter, orienteres der om at Danske Regioner 

har besluttet at sammenlægge RKKP og Behandlingsrådet i et 

Sundhedsvæsenets Kvalitetsinstitut.  Som det er nu, står Lægevidenskabelige 

Selskab (LVS) alene for opgaverne som er tilknyttet de kliniske retningslinjer, 

hvilket kan kompromittere DSFs muligheder for at udpege relevante fagfolk, 

derfor er DFys gået sammen med Jordmoderforeningen, Dansk Sygeplejeråd, 

Danske Kiropraktor Forening og Ergoterapeutforeningen om at få et møde 

med Helene Probst som er lægefaglig direktør i Danske Regioner. Her er 

formålet at udtrykke bekymringen i håb om, at arbejde for at vi beholder vores 

ret til at udpege relevante fagpersoner til opgaver under Sundhedsvæsenets 

Kvalitetsinstitut, hvilket er relevant for fysioterapeuter.  

Indstilling: Bestyrelsen orienteres om sammenlægning af de to enheder og 

oprettelsen af kvalitetsinstituttet.  

Konklusion: Punktet flyttes til næste møde d. 11. juni 2024.  
 

11. Bemanding i DSF-sekretariatet 2024 

RG orienterer bestyrelsen om, at der er fundet midler i budgettet til at ansætte 

yderligere ressourcer ind i sekretariatet bl.a. grundet af at omprioritere midler i 

2024 budgettet.  

Den resterende diskussion om dette punkt er et lukket punkt.  

Konklusion: Punktet godkendes af bestyrelsen.  

 

 

12.  Tilbud til de faglige selskaber fra Region Midt.  
 
SUV er blevet kontaktet af Nana Fiskbæk Iversen som er medlem af Region 
Midtjyllands regionsbestyrelse.  
Regionsbestyrelsen ønsker at tilbyde medlemmer af Danske Fysioterapeuter 
et webinar hvor alle selskaberne får mulighed for at præsenterer sig selv.  
 
Ideen er, at der skal afholdes to webinarer omkring april 2025, og hvert 
selskab får ca. 10. minutters præsentation.  
 
Praktisk information: DSF-sekretariatets opgave er, at informerer selskaberne 
om muligheden. Region Midt bestyrelsen står for tilmeldingerne, samt det 
praktiske ift. platform som webinaret skal afholdes på. Der følger ingen 
honorar med til denne opgave.  

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.regioner.dk%2Fservices%2Fnyheder%2F2024%2Fapril%2Fdanske-regioner-styrker-arbejdet-med-kliniske-retningslinjer-og-opretter-et-nyt-staerkt-kvalitetsinstitut%2F&data=05%7C02%7Csuv%40fysio.dk%7C13e392f53d06445470d108dc7bea9725%7C1af308ab7b9343d9bcd1e88b650f643b%7C0%7C0%7C638521494683404969%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=xwltrm2AZE4TuDr1m6MmrwUvoHsIpaSg3mFjb702EO0%3D&reserved=0
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Bestyrelsen diskuterer henvendelsen, der er dog en undren over, at der ikke 
ligger en større strategisk indsats bag dette forslag, i det forslaget kommer fra 
en regionsbestyrelsen og ikke fra Danske Fysioterapeuter.  
 
En samlet bestyrelse bakker op om forslaget, såfremt DSF-sekretariatet ikke 
skal bruge unødige ressourcer på forslaget. Sekretariatet skal udelukkende 
bruge tid på formidlingen til de faglige selskaber.  
 
Konklusion: Bestyrelsen godkender tilbuddet fra region midt.  
 

13. Eventuelt  

 

14. Korte punkter  
 
14a: Kompetenceprofil til det vestibulære område.  
 
Lars Henrik Larsen igangsatte udarbejdelsen af en kompetenceprofil til det 
vestibulære område, hvor fire selskaber har bidraget. Det handler om det 
neurologiske selskab, sportsselskabet, geriatriselskabet og det 
muskuloskeletale selskab.  
 
Profilen har nu været forbi grafikeren Mette Funck, da DSF tidligere grafiker 
har nedlagt sin virksomhed, tog det desværre en del længere tid at finde en 
end forventet.  
 
Derfor vedlægges udkastet til profilen som bestyrelsen bedes orienterer sig i.  
Hvis der er kommentarer til den, er der deadline for kommentering senest 
tirsdag morgen d. 4. juni.  
 
Konklusion: Punktet flyttes til næste møde d. 11. juni 2024.  
 


